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Samlat Skyttecenter – ny bedömning 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Ärendet återremitteras till Fritid- och Folkhälsonämnden för att kompletteras 

med underlag som styrker eventuella nationella intressen kring utpekad 

lokalisering.  

Om uppdraget om ett nytt skyttecenter inte blir verklighet är det rimligt att anta 

att befintliga skjutbanor i Borås kommer att vara i behov av underhåll, för att 

kunna uppfylla gällande krav. Detta sker rimligtvis genom anläggningslån hos 

Fritid- och Folkhälsonämnden. Ärendet måste därför kompletteras med vilka 

ekonomiska konsekvenser som är förenat med en upprustning av befintliga 

skjutbanor.  

Vidare ska ärendet kompletteras med underlag om kringliggande kommuners 

intresse för att inleda ett regionalt samarbete. Avslutningsvis ska underlaget 

även kompletteras med förslag till lokalisering för en inomhushall. 

Sammanfattning  

I mars 2019 beslutade Kommunfullmäktige (Dnr 2018-00650) att fastställa 

förslaget om samlokalisering av nytt skyttecenter vid Ängen/Kranshult. På 

grund av mark- och finansieringsfrågor bedömer Kommunstyrelsen nu att 

alternativa lösningar till Skyttecentret i stället bör detaljstuderas på djupet. De 

mest realistiska torde vara följande: 

- Ett regionalt samarbete. Möjligheten att samarbeta med andra skytte-

anläggningar i regionen bör utredas. 

 

- En inomhushall. Det finns aktiva anläggningar runtom i Sverige som 

lyckas mycket bra inomhus. Möjligheten till en sådan lösning bör 

utredas.  

 

Med anledning av ovanstående föreslår Kommunstyrelsen Kommunfullmäktige 

besluta att upphäva tidigare beslut i kommunfullmäktige angående placering av 

ett samlat skyttecenter samt att ge fritids- och folkhälsonämnden i uppdrag att 

undersöka dels möjligheterna till ett regionalt samarbete med andra skytte-

anläggningar, dels möjligheterna till en inomhushall för skytteverksamheten.  
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Ärendet i sin helhet 

I mars 2019 beslutade Kommunfullmäktige att fastställa förslaget om 

samlokalisering av nytt skyttecenter vid Ängen/Kranshult samt att ge Fritids- 

och Folkhälsonämnden i uppdrag att vara kontakt för Skyttealliansen i det 

fortsatta arbetet.  

Efter beredning har Fritids- och folkhälsonämnden fattat följande beslut:  

”Fritids- och folkhälsonämnden föreslår Kommunstyrelsen att besluta om 

Borås Stad kan genomföra en investering kring markarbeten för Borås 

Skyttecenter till en kostnad om minst 48 miljoner kronor.   

Om Kommunstyrelsen ger ett positivt besked om investeringskostnaderna för 

markarbeten kan Fritids- och folkhälsonämnden besluta om ett anläggningslån 

för resterande delar.   

Fritids- och folkhälsonämnden översänder frågeställningen kring den 

strategiska markbytesfrågan till Kommunstyrelsen för vidare beredning innan 

Fritids- och folkhälsonämnden förbrukar mer projekteringskostnader.   

Fritids- och folkhälsonämnden föreslår Kommunstyrelsen att utse lämplig 

nämnd att fortsatt samordna arbetet med Borås Skyttecenter.” 

Markfrågor  

Fritids- och folkhälsonämnden menar i sitt yttrande att markfrågan har stark 

bäring på möjligheten att få tillgång till viktig verksamhetsmark i området. Det 

finns ett antal viktiga riksintressen kring Bråts övningsfält.  

Exempelvis löper Trafikverkets redovisade korridor för en eventuell framtida 

järnväg mot Jönköping längs riksväg 27. Om järnvägen byggs måste 

Fortifikationsverket släppa mark i norra fältet och då behövs motsvarande 

mängd sammanhållande yta mot fältets gräns i annan riktning för 

Försvarsmaktens övningsverksamhet, vilken i sin tur begränsas i väster av 

landsvägen och i öster av kommunala ledningar som inte tillåter tunga fordon. 

Inriktningen är därför söderut på Kranshult, där Skyttecenter är planerat.  

Dessutom kan planerad provborrning påverkas av att Fortifikationsverket i 

augusti 2022 meddelande att det inte kan uteslutas att det kan finnas 

oexploderade granater eller liknande dolt under marken. Platsen har tidigare 

varit Älvsborgs regementes skjutfält, vilken inkluderar intensiva perioder under 

första och andra världskriget.  

Finansiering 

Skyttealliansens kalkyler från 2022 avseende markarbete för bland annat det nya 

området, nya byggnader ovan mark, sanering av ett antal befintliga skjutbanor 

som läggs ner, med mera uppgår till 81,2 miljoner kronor, exklusive moms.   

Skyttealliansens finansieringsmodell bygger på förutsättningen med ett 

trettioårigt amorteringsfritt anläggningslån från Borås Stad som omfattar 40 

procent av kostnaden medan förening själv finansierar övriga 60 procent.  
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Dock föreslår Skyttealliansen att Borås Stad står för kostnader för markarbete 

och saneringar överstigande 48 miljoner kronor, vilket innebär att 

anläggningslånet enbart omfattar byggnationer ovan mark och bedömda 

kostnader på 33 miljoner kronor.  

Fritids- och folkhälsonämnden menar att nämnden inte har förutsättningar att 

finansiera 48 miljoner kronor för markarbete, om en sådan kostnad ska belasta 

Fritids- och folkhälsonämnden. Nämnden menar också att Skyttealliansen inte 

bedriver tillräckligt mycket barn- och ungdomsverksamhet för att vara 

bidragsberättigade för aktivitetsstöd med mera. 

Sammantagen bedömning  

Kommunstyrelsen menar sammantaget att kostnaderna inte står i proportion till 

den förväntade samhällsnyttan.  Dessutom kan kostnaderna komma att öka om 

det visar sig att det finns oexploderad ammunition i området.  

Alternativa lösningar 

Kommunstyrelsen bedömer att andra alternativa lösningar till Skyttecentret 

måste detaljstuderas på djupet. De mest realistiska torde vara följande: 

- Ett regionalt samarbete. Möjligheten att samarbeta med andra 

skytteanläggningar i regionen bör utredas. 

- En inomhushall. Det finns aktiva anläggningar runtom i Sverige som 

lyckas mycket bra inomhus. Även möjligheten till denna lösning bör 

utredas.  

Med anledning av ovanstående föreslår Kommunstyrelsen Kommunfullmäktige 

besluta att ärendet återremitteras till Fritid- och Folkhälsonämnden för att 

kompletteras med underlag som styrker eventuella nationella intressen kring 

utpekad lokalisering.  

Om uppdraget om ett nytt skyttecenter inte blir verklighet är det rimligt att anta 

att befintliga skjutbanor i Borås kommer att vara i behov av underhåll, för att 

kunna uppfylla gällande krav. Detta sker rimligtvis genom anläggningslån hos 

Fritid- och Folkhälsonämnden. Ärendet måste därför kompletteras med vilka 

kostnader som detta skulle medföra för Borås Stad. 

Vidare ska ärendet kompletteras med underlag om kringliggande kommuners 

intresse för att inleda ett regionalt samarbete. Avslutningsvis ska underlaget 

även kompletteras med förslag till lokalisering för en inomhushall. 

Beslutsunderlag 

1. KF-skrivelse 

2. Fritids- och folkhälsonämndens förslag 

 

Beslutet expedieras till 

1. Fritids- och folkhälsonämnden 

 

Andreas Exner (SD) Marie Jöreteg (M) Niklas Arvidsson (KD) 


